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N O V I N Y
NOVODVORSKÉ

v  úvodu navážu na téma, o kterém jsem psala v  minulém  
vydání našich novin a tím je Kovářský rybník. Touto záleži-
tostí jsme se zabývali velmi podrobně. Snažili jsme se nasbírat 
co nejvíce informací, které byly třeba k následnému rozhod-
nutí. Diskuse zastupitelů na 37. veřejném zasedání byla velmi 
obsáhlá. Snaha všech byla opravdu zodpovědně zvážit tuto 
půlmiliónovou investici a také finanční dopad na rozpočet 
městyse plynoucí z následných oprav a úprav. Většina zastupi-
telů se shodla na tom, že zmíněná finanční zátěž by byla oprav-
du vysoká a také na tom, že přednostně je třeba řešit stav  
komunikací. Problematiku Kovářského rybníka jsme však  
neodsunuli úplně. Zmínila jsem se o stavu komunikací, které 
je třeba opravit. V současné době probíhá poptávkové řízení 
na zhotovitele projektové dokumentace na rekonstrukci ulic 
Nová, Vrchlického a prostoru u zdravotního střediska. Vás, 
kteří využíváte služeb hromadné dopravy snad potěším zprá-
vou o úspěšném jednání z  krajským úřadem  a dopravcem,  
na kterém bylo dohodnuto rozšíření linkové autobusové  
dopravy o jeden spoj v  dopoledních hodinách. Protože  
v Nových Dvorech není místo pro otáčení autobusu, bude ten-
to zajíždět i do Sv. Mikuláše, jehož občané službu také využijí.  
Finanční krytí provozu je navrženo ze dvou třetin z rozpočtu 
kraje a o zbývající třetinu bychom se podělili s  obcí  
Sv. Mikuláš. Se zprovozněním spoje je předběžně počítáno  
od prosince t. r. Nejprve však musí být schválena a podepsána 
smlouva. 
V  letních měsících začala druhá ze čtyř etap oprav budovy 
školy. Toto křídlo vykazuje, oproti zbylým třem, největší  
rozsah poškození dřevěných konstrukcí, což se naplno proje-
vilo po odstranění podlahy a záklopu. S  tak významným  
poškozením projekt nepočítal. Výměny a zejména oprava  
částí konstrukcí jsou časově i technicky náročné. Aby nedošlo 
ke statickým změnám, musí být sejmutí střešní krytiny prove-
deno po částech, v  návaznosti na  postup tesařských prací.  
Veškeré práce na opravách školy jsou prováděny s  ohledem  
na probíhající výuku a běžný chod zařízení. Jsou také konzul-
továny s  vedením školy, stejně jako opatření, která byla,  
na návrh koordinátora BOZP realizována s ohledem na bez-
pečnost dětí a zaměstnanců školy. Prostory, nad kterými jsou 
práce prováděny, jsou pravidelně kontrolovány. Po ukončení 
této etapy (říjen t. r.), bude v příštích letech následovat oprava 
oken a pláště budovy SV křídla (směr zahrada) a také oprava 
obloukového schodiště. Pro zájemce, kteří budou chtít na-
hlédnout do opravených půdních prostor zámku, plánujeme 
na podzim den otevřených dveří. 

Jsem ráda, že jsme byli úspěšní při podání  žádosti o dotaci 
z  ministerstva zemědělství. Dotace nám byla přidělena  
na opravu márnice a přilehlé části ohradní zdi a bude realizo-
vána v příštím roce. Z vlastních prostředků pokryjeme nákla-
dy na opravu poškozené části hřbitovní zdi za vstupní branou. 
Současně bude opravena i zeď navazující na pilíř hřbitovní 
brány, která je v soukromém vlastnictví a bude tedy tímto 
vlastníkem i financována. Zmíněné opravy jsou plánovány  
na měsíc říjen tohoto roku. V  letních měsících byl z  dotace  
získané z  ministerstva obrany opraven památník padlých  
na Masarykově náměstí. 
Na stránkách městyse se můžete od června seznámit se studií 
na sportovní areál. Zastupitelstvo schválilo zhotovitele pro-
jektové dokumentace, aby mohlo být vystaveno příslušné  
povolení, které je nezbytné pro podání žádosti o dotaci.  
Samotná realizace celého projektu bude samozřejmě probíhat 
po částech v návaznosti na možnost získání dotace, ale hlavně 
na finanční možnosti našeho rozpočtu. Tady bych jen ráda  
podotkla, že i získání dotace „není zadarmo“. Záleží na výši 
spoluúčasti. Velmi výhodná byla 5% spoluúčast dotací ze stře-
dočeského kraje. V  současné době je vše nastavené jinak. 
S ohledem na dotace z různých zdrojů se spoluúčast pohybuje 
od 30 do 60 %. Toto je třeba zohlednit i v rozpočtu městyse  
a zvážit tu, či kterou plánovanou akci. Je třeba stanovit priori-
ty, které jsou v zájmu Vás, občanů.
Těší mě, že dětské prvky, které byly umístěny na malém hřišti 
jsou hojně využívány i dětmi ze školky a školní družiny.  
Abychom celý prostor „doladili“, byla zde naším pracovníkem 
instalována lavička i potřebný odpadkový koš. Děti zde  
mohou dovádět a vy, kteří na mrňousky dohlížíte, si můžete 
posedět a své ratolesti budete mít pod dohledem. Lavička  
je pro jistotu upevněna do země, aby ji nestihl stejný osud, 
jako tu u školy, která byla odcizena. 

V á ž e n í  s p o l u o b č a n é ,
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Zájem o pronájem celé plochy malého hřiště projevil Sportov-
ní klub 1933 ČUS Nové Dvory, z.s. Návrh smlouvy o pronájmu 
byl projednán se zástupcem tohoto sdružení, který souhlasil 
se zněním smlouvy. Zastupitelé však tuto smlouvu o proná-
jmu prozatím neschválili.
Zvláštní kapitolou je počínání a přístup nového majitele  
Hotelu Rudolf. Reklamní automobil umístěný do křižovatky, 
posléze na trávník a na vodoměrnou šachtu, byl jen začátkem 
problémů, který jsem se snažila řešit domluvou s novým maji-
telem hotelu. Způsob parkování, velká nákladní auta a limuzí-
na před domem znemožňují výjezd hasičských vozidel.  
K  dovršení všeho, klient hotelu nákladním automobilem  
poškodil pilíř brány u hotelu a z místa činu ujel. Případ byl 
předán k prošetření PČR a díky svědectví se podařilo viníka 
dohledat. Vzhledem k  tomu, že se jedná o cizího státního  
příslušníka, bude vymáhání náhrady za škodu nějakou dobu 
trvat. Jednání s majitelem hotelu ohledně spolupráce a respek-
tování požadavků při využívání veřejného prostranství, které-
mu byla přítomna i paní místostarostka, ukázala, že další  
spolupráce bude velmi obtížná. Tento problém jsem konzulto-
vala s  pracovníkem dopravního inspektorátu PČR, který  
mi doporučil vhodné dopravní značení. 

Věřím, že k udržování čistoty v našich ulicích přispěje umís-
tění stojanů se sáčky na psí exkrementy. Zatím je umístěno 
šest těchto stojanů.
Vážení spoluobčané, děkuji Vám všem, kterým není lhostejný 
vzhled naší obce. Vážím si Vaší pomoci při úpravě prostran-
ství před Vašimi domy. Bohužel jsou tu i tací, kteří svým  
chováním maří naše společné úsilí. Zvládnout všechny  
potřebné práce není v  silách jednoho stálého pracovníka,  
který byl na tuto práci přijat. Jenom sekání trávy ho zaměstná-
valo celé léto. Nemusím zdůrazňovat, že pracovní síla dotova-
ná z úřadu práce nám příliš užitku nepřinesla. To jste mnozí 
z Vás jistě zaznamenali. S tímto člověkem jsem další působení 
ukončila.  Bohužel se jiný vhodný adept na tyto práce nenale-
zl.  Zjistila jsem, že zájem o práci není. V evidenci úřadu práce 
je však „uchazečů“ dost.
Obracím se proto na Vás s prosbou o pomoc. Pokud by někdo 
z Vás chtěl pomoci a přiložit ruku k dílu, ozvěte se. Za každou 
pomoc budu velmi vděčná.
Milí spoluobčané, přeji Vám krásné podzimní dny a těším  
se na setkání s Vámi.

Vanda Vöröšová
starostka městyse

MEZINÁRODNÍ DEN SENIORŮ
Pátek 6. října 2017 od 15:00 hodin v Zámecké restauraci v Nových Dvorech.

Srdečně Vás zvu na odpolední posezení s vystoupením pana Miroslava Štrobla, 
známého kutnohorského divadelníka, představitele hraběte Chotka a také spisovatele. 

Součástí tohoto odpoledne bude předání Dekretu o udělení čestného občanství panu Josefu Ledrovi in memoriam.
Vážení senioři, přijměte, prosím, přání všeho dobrého. Zdraví, klidu, porozumění a rodinné pohody v kruhu nejbližších. 
         

Vanda Vöröšová

Již II. mezinárodní výtvarný plenér opět v Kutné Hoře uspo-
řádali na konci srpna manželé Císařovi. Výtvarníci tvořili 
v Kutné Hoře, kde byli přijati paní místostarostkou Moravčí-
kovou, dále v chatové oblasti Vidlák a na zámku ve Žlebech. 
Stejně jako před dvěma lety se účastníci tohoto plenéru vrátili 
i do Nových Dvorů, kde se jim velmi líbilo. Po odpoledni strá-
veném prací jsem je pozvala na prohlídku vodárenské věže  
a na malé občerstvení. V  podvečer 28. 8. byla uspořádána  
improvizovaná výstava před budovou úřadu. Mezi účastníky 

tohoto mezinárodního plenéru byli i „naši“. Paní Slávka  
Tyrkasová a její „svěřenci“ Viktor Fiala, Viliam a Daniel  
Marečkovi. Velmi ráda jsem přijala pozvání na vernisáž  
v  kostele Jana Nepomuckého v  Kutné Hoře, která se konala  
30. 8. 2017 pod záštitou paní místostarostky Města Kutné 
Hory. Atmosféru tohoto pozdně odpoledního setkání v krás-
ném prostředí dokreslil zpěv paní Tyrkasové a kytara Viktora  
Fialy. 

Vanda Vöröšová

II. MEZINÁRODNÍ VÝTVARNÝ PLENÉR
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Následujícím textem nás provede  Jan Novák. 
První krok - místně příslušný obecní úřad. Jan Novák se pře-
stěhoval. Jeho první zastávkou je obecní úřad v místě nového  
trvalého pobytu. Vyplní tam a podepíše přihlašovací lístek  
k trvalému pobytu. Předloží platný občanský průkaz a doklad, 
který ho opravňuje užívat byt nebo dům (např. výpis z katastru 
nemovitostí, kupní smlouvu, nájemní smlouvu) anebo úředně 
ověřené písemné potvrzení oprávněné osoby (např. majitele 
nemovitosti) o souhlasu s ohlášením změny místa trvalého  
pobytu a opět doklad, který to dokazuje (např. výpis z katastru 
nemovitostí). Úředně ověřené potvrzení se nevyžaduje v přípa-
dě, že oprávněná osoba potvrdí svůj souhlas na přihlašovacím 
tiskopisu přímo na úřadu a předloží i doklad o oprávněnosti 
užívání bytu či domu. Dále je povinností Jana Nováka požádat 
o nový občanský průkaz na obecním úřadě s rozšířenou působ-
ností podle místa nového trvalého pobytu.
Katastrální úřad. Na katastrální úřad nemusí Jan Novák nic 
oznamovat. Data si tento úřad aktualizuje automaticky. Správ-
nost nové adresy je možné ověřit na veřejném portále Českého 
úřadu zeměměřického a katastrálního v  sekci „Nahlížení  
do katastru nemovitostí“ http://nahlizenidokn.cuzk.cz/.
Zdravotní pojišťovna. I když jsou k základním registrům při-
pojeny všechny tuzemské zdravotní pojišťovny, stále však platí 
pro Jana Nováka oznamovací povinnost dle zákona o veřejném 
zdravotním pojištění. Musí tedy do 30 dnů od přestěhování 
tuto změnu své pojišťovně oznámit bez ohledu na to, zda pojiš-
ťovna provede změnu sama. Pokud je situace, že se Jan Novák 
v místě trvalého pobytu nezdržuje, je povinen příslušné zdra-
votní pojišťovně oznámit také adresu místa pobytu na území 
ČR, kde se převážně zdržuje.
Finanční úřad. Všechny finanční úřady jsou k  základním  
registrům napojeny. Dejte ale pozor na to, že finanční úřady 
rozlišují, zda v daňovém řízení je daňový subjekt (v našem pří-
padě Jan Novák) u finančního úřadu registrován či nikoliv.  
Též je nutné rozlišovat, zda se daňový subjekt přestěhuje v rám-
ci územní působnosti finančního úřadu (tj. v rámci kraje, resp. 
v rámci Prahy) či mimo tuto územní působnost (např. z Prahy  
do Brna).
Pokud se Jan Novák přestěhuje mimo územní působnost  
finančního úřadu a u finančního úřadu není registrován, zašle 
původně místně příslušný finanční úřad Janu Novákovi ozná-

mení o změně místní příslušnosti (ve kterém mimo jiné uvede, 
u kterého územního pracoviště příslušného finančního úřadu 
bude uložen jeho daňový spis). Pokud se však jedná o registro-
vaný daňový subjekt, který se přestěhuje mimo územní působ-
nost finančního úřadu, vydá finanční úřad rozhodnutí o stano-
vení data konce místní příslušnosti a teprve tímto datem, tedy 
dnem výslovně uvedeným v tomto rozhodnutí, přechází místní 
příslušnost na finanční úřad podle nové adresy trvalého pobytu 
Jana Nováka. Pokud se Jan Novák přestěhuje v rámci územní 
působnosti finančního úřadu (např. z  Děčína do Litoměřic), 
bude jeho daně spravovat totožný finanční úřad, avšak jeho spis 
bude ve většině případů přesunut na jiné územní pracoviště  
tohoto finančního úřadu. Speciální kategorií jsou daňové sub-
jekty, jejichž místní příslušnost byla před přestěhováním dele-
gována. Po přestěhování Jana Nováka v  takovémto případě  
tak nedoje automaticky ke změně finančního úřadu, ale musí 
být rozhodnuto o zrušení, změně nebo potvrzení delegace.
Řidičský průkaz a registr vozidel.                   
Řidičský průkaz: Pokud Jan Novák mění adresu trvalého poby-
tu v rámci jedné obce, nemá povinnost tuto změnu oznamovat. 
Jestli se však Jan Novák stěhuje z jedné obce do druhé (v praxi 
častější případ), musí tuto změnu nahlásit do pěti pracovních 
dnů na příslušném obecním úřadu obce s  rozšířenou působ-
ností tam, kam se přestěhoval. Za změnu údajů v řidičském 
průkaze zaplatí správní poplatek ve výši padesáti korun.  
Co s sebou? Starý řidičský průkaz, občanský průkaz, pasovou 
fotografii.              
Registr vozidel: Jestli Jan Novák vlastní automobil, bude ho čekat 
také cesta na registr vozidel, kde bude muset změnu adresy  
trvalého pobytu nahlásit z důvodů doplnění údajů do velkého 
technického průkazu a výměny malého technického průkazu. 
Změnu je třeba nahlásit do 10 pracovních dnů. Za změnu toho-
to údaje je stanoven správní poplatek ve výši 50 Kč.
Od 1. 1. 2015 však nastala změna oproti minulému roku týkají-
cí se výměny registrační značky v případě stěhování do jiného 
kraje. V  tomto případě již zůstane Janu Novákovi původní  
registrační značka. To ovšem neplatí v případě, pokud je třeba 
registrační značku vyměnit z důvodu ztráty, poškození, zničení 
či odcizení. V tomto případě je zde stanoven správní poplatek 
ve výši 50 Kč za přidělení nové registrační značky a poplatek 
400 Kč za vydání 2 ks tabulek s přidělenou registrační značkou. 

CO MÁM DĚLAT, KDYŽ SI MĚNÍM ADRESU TRVALÉHO POBYTU? 

Sobota 21. 10. 2017 – Sběr železného šrotu.
Pondělí 23. 10. 2017 – Sběr nebezpečného odpadu .
Sobota 28. 10. 2017 – Položení věnců v 17:30 hodin u památ-
níku obětí světových válek na Masarykově náměstí, lampiono-
vý průvod ke vzniku samostatného Československa a slavnost-
ní otevření Síně historie Nových Dvorů.
Neděle 3. 12. 2017 – Výstava výrobků s  vánoční tématikou  
od 15:30 hodin v síni historie a v 17:00 hodin slavnostní rozsví-
cení vánočního stromu na Masarykově náměstí. 
Středa 27. 12. 2017 – Vánoční koncert v kostele sv. Martina  
od 17:00 hodin. 

POZOR ZMĚNA: sběrný dvůr je od 16. 9. 2017 otevřen  
od 13:00 hodin do 15:00 hodin.
V sobotu 23. 12. 2017 a v sobotu 30. 12. 2017 bude sběrný 
dvůr uzavřen.

I N F O R M A C E  Ú Ř A D U  M Ě S T Y S E 

Vše nejlepší, hodně zdraví a hodně 
šťastných chvil v kruhu svých blízkých 
přejeme spoluobčanům, kteří v měsíci 
říjnu, listopadu a prosinci slaví výročí 
svého narození. 

Admin
Přeškrtnutí

Admin
Vkládaný text
sběrný dvůr zůstává i nadále otevřen vždy každou sobotu od 9:00 hodin do 11:00 hodin.
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Co s sebou? Velký i malý technický průkaz, průkaz totožnosti.
Úřad práce. I když jsou k  základním registrům úřady práce 
v některých agendách připojeny, stále však platí pro Jana Nová-
ka dle platných zákonných ustanovení v oblasti státní sociální 
podpory, pěstounské péče, dávek pro osoby zdravotně postiže-
né, příspěvku na péči, hmotné nouze i podpory v nezaměstna-
nosti 8 denní oznamovací povinnost. Musí tedy do 8 dnů  
od změny adresy trvalého pobytu tuto změnu příslušnému  
oddělení úřadu práce nahlásit.
Živnostenský úřad. Živnostenskému úřadu nemusí Jan Novák, 
pokud podniká, změnu adresy trvalého pobytu hlásit. Adresu 
trvalého pobytu změní živnostenské úřady v rejstříku živnos-
tenského podnikání samy. Mějte však na paměti, že adresa  
sídla podnikatele zůstává na původní adrese a v případě změny 
adresy sídla je nutné novou adresu sídla do 15 dnů nahlásit  
(na jakémkoli živnostenském úřadě, bez ohledu na místní pří-
slušnost). Pouze pokud Jan Novák již dříve oznámil živnosten-
skému úřadu, že při změně adresy trvalého pobytu požaduje 
změnit sídlo na stejnou adresu, jako je adresa trvalého pobytu, 
není povinen při změně adresy trvalého pobytu změnu sídla 
živnostenskému úřadu oznamovat.
Česká správa sociálního zabezpečení.  V  případě, že Jan  
Novák pobírá důchod, musí změnu nahlásit sám. Způsob  
hlášení změny u příjemců důchodu závisí na způsobu výplaty 
důchodu, tj. zda v  hotovosti na pobočce pošty nebo na účet  
u peněžního ústavu.
1. Jan Novák pobírá důchod na poště
Pokud Janu Novákovi ČSSZ vyplácí důchod prostřednictvím 
pošty, změnu nahlásí na kterékoli poště, která převede výplatu 
důchodu na poštu v novém místě trvalého pobytu a následně 
změnu adresy ohlásí ČSSZ.
2. Jan Novák pobírá důchod na účet u banky
Změnu musí Jan Novák nahlásit sám – třeba formou vlastno-
ručně podepsaného dopisu, v  němž uvede svoje rodné číslo  

a novou adresu trvalého pobytu. Ten musí poslat na adresu 
ČSSZ, Křížová 25, Praha 5, 225 08. Je možné však také použít 
formulář, který je k  dispozici na webových stránkách ČSSZ  
a také na okresních správách sociálního zabezpečení.
Oznámení o změně je možné poslat též v elektronické podobě 
podepsaným uznávaným elektronickým podpisem na adresu 
e-podatelny: posta@cssz.cz nebo datovou zprávou přes infor-
mační systém datových schránek do datové schránky ČSSZ:  
ID 49kaiq3.
Jestli Jan Novák pobírá důchod a bydlí v cizině, musí oznámit 
změnu adresy buďto písemnou formou vlastnoručně podepsa-
ného dopisu, který zašle na výše uvedenou adresu ČSSZ (s tím, 
že do adresy připíše Oddělení výplat důchodů v oblasti meziná-
rodních důchodových agend), nebo na výše uvedený e-mail  
či datovou schránku.
Další instituce, kam Jan Novák musí změnu trvalého pobytu 
hlásit.
Jan Novák musí změnu i nadále ohlašovat především nestátním 
(komerčním) subjektům.
Jde především o:
 ✓ banky (či jiné finanční společnosti, kde má Jan Novák 
  např. úvěr)
 ✓ dodavatele elektrické energie
 ✓  plynárny
 ✓  komerční pojišťovny, u kterých má pojistku
 ✓  ošetřujícího lékaře, zubaře
 ✓  zaměstnavatele či školu
 ✓  poštu (v případě SIPO, placení televizních 
  a rozhlasových poplatků)
 ✓  telefonního operátory, atd.

Zdroj: MV ČR
        
              Eva Dítětová

SÍŇ HISTORIE NOVÝCH DVORŮ

VÁNOČNÍ VÝSTAVA V SÍNI HISTORIE NOVÝCH DVORŮ

Slavnostní otevření Síně historie Nových Dvorů se uskuteční  
v sobotu 28. 10. 2017 u příležitosti oslav 99. výročí vzniku  
samostatného Československa. Součástí těchto oslav bude lam-
piónový průvod, který se zahájí v 17:30 hodin položením věnců 
u památníku obětí světových válek na Masarykově náměstí. 
Ukončení lampiónového průvodu bude v síni historie. V pro-
storách síně historie bude stálá expozice zaměřená na historii  
i současnost našeho městyse a s tím spojené významné událos-
ti. Tato síň historie je umístěna v bývalém kadeřnictví  
v č. p. 111. Touto cestou chci poděkovat těm občanům, kteří 

nám poskytli historické materiály a současně se ještě jednou 
obracím na Vás, občany Nových Dvorů, kteří vlastníte některé 
historické dokumenty ze života našeho městyse, o jejich zapůj-
čení. V tomto případě kontaktujte paní Evu Dítětovou  
na č.t. 327 571 261 nebo pana Jiřího Rajdla na č.t. 602 355 163.
Vážení spoluobčané, tuto informaci berte jako pozvání na slav-
nostní otevření Síně historie Nových Dvorů. Budeme se těšit  
na Vaši hojnou účast.  Za komisi regenerace
                                                       Jiří Rajdl

předseda komise

Na měsíc prosinec, konkrétně v den rozsvícení vánočního  
stromu v neděli dne 3. 12. 2017, připravuje komise regenerace 
od 15:30 hodin výstavu výrobků s vánoční tématikou. Obrací-
me se proto na Vás již nyní o zapůjčení Vašich prací na tuto 
výstavu. Své výrobky předejte na úřad městyse nejpozději  

v pátek dne 1. 12. 2017 do 11:00 hodin. Výrobky budou vysta-
veny v síni historie. 

Jiří Rajdl
předseda komise regenerace
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Osm (Radka Třeštíková) – Jednu březnovou 
sobotu je v Ďáblickém háji nalezena postřelená 
mladá dívka Míša. Zůstává v bezvědomí a poli-
cii se nedaří vyšetřit, kdo čin spáchal a proč. 
Byl to její snoubenec, nejlepší kamarádka,  
někdo z rodiny, ve které hlídala děti? Ani Míši-

no probuzení z  kómatu nepřináší posun ve vyšetřování.  
Míša si osudný den nepamatuje.
Bůh v renaultu (Michal Viewegh) – Dvanáct povídek o mezi-
lidských vztazích a také pocitech. Nechybí autorův oblíbený 
Oskar.
Okénko do snů (Táňa Keleová – Vasilková) – Hlavní hrdinka 
Hana, 27- letá mladá žena, často sedává ve svém pokoji s okén-
kem do zahrady a sní o tom, že její život bude zcela jiný než 
matčin a babiččin. Touží žít ve městě, vydat se za bohatého 
muže a je odhodlána udělat vše pro to, aby se jí to podařilo. 
Zaslepená vlastními představami i strachem, že jí to nevyjde, 
dělá množství chyb, které se napravují jen těžko.

Lituji, čekají mě (Agnes Martin – Lugand) – Ambiciózní Yaël 
žije jen svou prací a nemá čas ani na přátele. Pak potká býva-
lého kamaráda Marka, který před lety bez vysvětlení zmizel. 
Yaël i díky němu nachází cestu ke svému zapomenutému  
bezstarostnému já. Uvědomuje si ale, že její city k Markovi  
nejsou kamarádské. To ji staví před nelehký úkol – najít  
rovnováhu mezi láskou a kariérou. Jak má obstát
v náročné práci a zároveň věnovat dostatek času novému vzta-
hu, aby Marka znovu neztratila?
Do vody (Paula Hawkins) - V říční tůni se najde tělo svobodné 
matky – a to právě na místě, kde byla téhož léta objevena  
mrtvola mladého děvčete. V historii malého městečka  
Beckford to sice nejsou první ženy, jejichž osud se na onom 
místě uzavřel, jsou to však právě ony dvě, jejichž smrt rozčeří 
nejen hladinu řeky, ale i poklidné životy zdejších obyvatel.  
A z temných vod začínají najednou na světlo vyplouvat dlou-
ho zamlčovaná tajemství.

Mgr. Jolana Hrušková

NOVÉ KNIHY V KNIHOVNĚ

ZM schválilo navýšit od 1. 1. 2018 nájmy nebytových prostor  
o koeficient za rok 2017 dle průměrné roční míry inflace ČSÚ 
ve výši 0,7 %.
ZM schválilo přijetí dotace od Ministerstva zemědělství ČR 
na opravu ohradní zdi na hřbitově ve výši 113  288 Kč  
a na opravu márnice na hřbitově ve výši 85 577 Kč. Minimální 
podíl městyse na opravu ohradní zdi činí 44 116 Kč a na opra-
vu márnice 59 060 Kč. 
ZM schválilo Dodatek č. 6 Smlouvy o dílo (etapa II. 2017) s fir-
mou STATUS a.s., schválilo navýšení ceny díla o 110 267,72 Kč 
vč. DPH, celková cena za provedení díla II. etapy činí 

3  667  449,49 Kč vč. DPH a termín dokončení II. etapy  
je 31. 10. 2017 (oprava základní školy).
ZM pověřilo starostku zadáním poptávkového řízení na zpra-
cování PD na rekonstrukci MK Vrchlického, Nová a u zdra-
votního střediska.
ZM souhlasí a schvaluje cenovou nabídku firmy Husák Invest 
Management, s.r.o., 664 54 Těšany 347, IČO: 03782875  
na zpracování projektové dokumentace ve stupních doku-
mentace pro územní řízení, dokumentace pro stavební povo-
lení a dokumentace pro provádění stavby a inženýrská činnost 
za celkovou částku 447 700 Kč vč. DPH.

O ČEM JEDNALO ZASTUPITELSTVO

V pondělí 4. září 2017 jsme zahájili nový školní rok. Do dva-
nácti školních tříd nastoupilo 218 dětí, což je opětovné navý-
šení jak počtu dětí, tak počtu tříd. Učit je bude 17 učitelek  
a učitelů. Školní družina bude mít 3 oddělení s  více než  
80 žáky, fungovat bude rovněž školní klub, o jehož naplnění  
se ještě bude rozhodovat v  průběhu měsíce září, kdy se děti 
budou moci přihlásit do některého z  nabízených kroužků.  
Do mateřské školy nastoupilo 25 dětí.
Škola vyučuje podle vlastního školního vzdělávacího progra-
mu „Klíč k životu“, na jehož tvorbě se podíleli všichni pedago-
gičtí pracovníci školy. Vedle tohoto programu je již také  
připraven plán práce na celý školní rok 2017/2018 zahrnující 
nové i tradiční mimoškolní akce pro děti, a to jak naučného, 
tak kulturního nebo sportovního charakteru. 
V  době hlavních prázdnin pokračovaly na škole stavební 
úpravy jihovýchodního křídla - opravy krovů a střechy, zatep-

lení stropů, restaurátorské práce nástropních maleb ve dvou 
třídách a sborovně. Práce probíhají dále a jsou koordinovány 
s  chodem školy, aby nenarušovaly vyučování. Rovněž  
z  hlediska bezpečnosti byly podniknuty veškeré kroky,  
aby nebyla nijak narušena bezpečnost dětí – byly zbudovány 
zábrany vstupu do ohrožených prostorů, a před vchodem byl 
vystavěn ochranný tunel proti eventuálnímu pádu předmětu 
ze střechy. Opravy a rekonstrukce by měly být ukončeny  
na konci měsíce října.

Do nového školního roku bych chtěl popřát všem žákům,  
rodičům i zaměstnancům školy hodně trpělivosti, chuti i elánu 
do celoroční náročné práce.
                  

 Jan Ingr
ředitel ZŠ a MŠ

Z NAŠÍ ŠKOLY
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Červen je v  životě školky a školy měsícem neobyčejně plod-
ným. Zatímco školáci finišují, aby vylepšili studijní výsledky, 
děti v naší mateřince se připravují na své závěrečné vystoupe-
ní. Tím je míněno veřejné vystoupení pro rodiče a známé.  

Připravili jsme je na čtvrtek 29. června  2017  od 16,30 hodin. 
Na letošní rok jsme pro tuto příležitost upravili příběh Malé 
čarodějnice podle knihy Ottfrieda Preusslera. Už od počátku 
nácviku byly děti příběhem nadšené. Postavičku Malé čaro-

DNY PLNÉ KOUZEL

MATEŘSKÁ ŠKOLA MAŠINKA 
PASOVÁNÍ NA PRVŇÁČKA
Tato akce se poprvé uskutečnila v  červnu 
2004 na návrh učitelky místní MŠ Veroni-
ky Hrbkové (nyní Volejníkové). Od té doby 
každý rok v  závěru měsíce června pasují 
žáci deváté třídy ZŠ a MŠ Nové Dvory naše 
předškoláky na budoucí prvňáky. Ani  

letošní rok nebyl výjimkou. Přece jen však došlo ke změně  
organizace. Poprvé byly na tuto akci pozvány všechny děti, 
které od září nastoupí do 1. ročníku ZŠ – tedy i z jiných mateř-
ských škol.
Žáci z deváté třídy pro děti připravili uvítání přímo královské. 
Ano – děti přivítal sám pan král. Seznámil děti s  tím,  
co je čeká a pak je uvedl na nádvoří zámku. Tam začalo plnění 
jednotlivých úkolů. Chvályhodné bylo, že organizátoři této 
akce nezapomněli na naše nejmenší děti, které své starší  
kamarády doprovázely. Některé z činností zvládly i ony.
Po plnění úkolů se děti podívaly i do prvních tříd, aby viděly, 
jak vypadá vyučování.
A pak už následovalo samotné pasování na žáky 1. ročníku 
základní školy. Toho se samozřejmě ujal sám pan král.  
Novodvorští předškoláci dostali šerpy, které pro ně sponzor-
sky připravil pan Jiří Novák z Kutné Hory – děkujeme. Dalším 
sponzorem našich předškoláčků byl pan Jaroslav Chadraba, 

který MŠ, tedy předškolákům, věnoval školní pomůcky (desky 
na písmenka a číslice, penály a sešity). I jemu patří naše podě-
kování. Nově pasovaní prvňáčci se hrdě vraceli zpět do školky 
s šerpami na hrudi a plni dojmů z právě prožitých okamžiků.
„To je můj nejkrásnější den“, poznamenala cestou do školky 
Emička Kremlová.

Eva Procházková
učitelka MŠ Mašinka
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dějnice totiž znají nejen z  večerníčků, ale i z  knihy, kterou 
máme v naší školní knihovničce. Je pravdou, že větší prostor 
v této dramatizaci dostávaly holčičky. Ale i kluk se s přehle-
dem zhostí úlohy čarodějky. Hlavní role jsme tentokrát svěřili 
Adriance Zatřepálkové (Malá čarodějnice), Adámkovi Vlasá-
kovi (havran Abraxas), Emmičce Kremlové (Vrchní čaroděj-
nice) a Barunce Hubalové  (Hromnice Bimbula).
Pomyslným jevištěm při všech vystoupeních je herna mateř-
ské školy. S jeho úpravou si tentokrát „pohrála „ paní učitelka 
Verča. Vyrobila k  pohádce i potřebné rekvizity. To se pak  
dětem hrálo! Jejich výkon byl obdivuhodný.  Myslím, že řada 
rodičů ani netušila, co se v jejich ratolestech skrývá. Více jak 
šest týdnů přípravy přineslo své plody. V  publiku, jak jsem  
si všimla, sem tam i slzička dojetí ukápla.

A máme tu pátek 30. června - pro některé děti poslední den 
v  MŠ v  tomto školním roce, pro jiné obyčejný páteční  
den (školka bude v provozu ještě další tři týdny). Paní učitelka 
Verča připravila pro děti a jejich rodiče odpoledne plné kou-
zel. Navázala tak na předchozí den a jeho čarodějnickou atmo-
sféru. Děti za asistence rodičů hledali v areálu školní zahrady 
a v přilehlém parku klíč k rozluštění vzkazu Malé čarodějnice. 
Ti, kteří vzkaz rozluštili, věděli, že se mají vydat na cestu  
lemovanou červenými fáborky. Ta je dovedla až k  rybníku  
u myslivecké chaty. Tam na děti a rodiče čekala jízda na lodič-
kách. S  touto akcí mateřské škole velice ochotně pomohli 
místní vodáci. Právem jim patří naše poděkování. Děti, a snad 
i rodiče, si to opravdu užili. Po návratu na zahradu MŠ čekalo 

na všechny účastníky opékání špekáčků a další občerstvení 
(ovoce, zelenina jednohubky sladké i slané). Po dobrém jídle 
přišlo na řadu loučení s našimi budoucími prvňáčky. Učitelky 
jim předaly pamětní knížky s  věnováním, popřály mnoho 
úspěchu v  základní škole a samozřejmě své předškoláky  
na rozloučenou objaly. Všechny děti pak obdržely malou  
pozornost od našeho sponzora (Obchod U Kedrštů – Unikom 
Kutná Hora). 

Abychom den a potažmo i celý školní rok zakončili opravdu 
pestře, zorganizovali jsme pro děti spaní v  mateřské škole.  
Přihlásilo se 13 odvážných dětí, které společně s paní učitel-
kou Verčou Volejníkovou a s  Erikou Kedrštovou  (maminka 
Adrianky Zatřepálkové) přespaly ve školce. Ráno děti čekaly 
obvyklé hygienické návyky, oblékání a stlaní postýlek. A pak 
- hurá na zahradu! Ona taková ranní rozcvička na čerstvém 
vzduchu udělá své. Nevěřili byste, jak dětem chutnala snídaně, 
kterou jim společně připravily Zuzka Hubalová (maminka  

Barunky Hubalové) a paní učitelka Eva. Pak už nastal čas  
rozloučení a odchod domů. Věřím, že děti budou na čarodějné 
odpoledne prožité společně se svými rodiči a na spaní ve škol-
ce dlouho vzpomínat.

Eva Procházková
učitelka MŠ Mašinka
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Rok se přehoupl přes svou polovinu a naše jednotka má  
na kontě 25 výjezdů k technickým událostem nebo požárům. 
Pokud se týká technických zásahů, zpravidla se jedná  
o odstraňování stromů z komunikací, Vyjížděli jsme k obcím 
Bernardov 18. 3., Rohozec 7. 8., Svatý Mikuláš 22. 6., Církvice 
22. 6. (dva výjezdy za sebou), Třebešice 7. 7. a  Habrkovice  
11. 8. (byl to jeden z náročných zásahů, v bouřce, silném dešti 
a museli jsme zde použít i naviják ke stažení zaklesnuté boro-
vice k uvolnění komunikace). Nejsložitější zásahy jsou na sil-
nici vyšších tříd, kde je silný provoz a zásah probíhá většinou 
za snížených viditelných podmínek převážně za plného pro-
vozu. Přestože řídíme v průběhu zásahu dopravu a maximál-
ně dbáme na bezpečnost našich lidí. Bezohlednost některých 
řidičů je zarážející a pro některé je sundání nohy z  plynu  
kolem zasahujících hasičů asi velmi složitý úkol. Na údajný 
požár jsme vyjeli do Kutné Hory 10. 4., kde byl nahlášen požár 
Vlašského dvora, ze kterého se naštěstí vyklubalo neohlášené 
pálení trávy v  zahradě bezprostředně u tohoto objektu.  
Na požár stodoly do Třebešic vyjela naše jednotka 10. 5.,  
zde se zasahovalo v dýchací technice. 
Náročný byl květen, 14. 5. požár dřevěné budovy u vlakové 
zastávky Kutná Hora město, 15. 5. požár – zahoření elektroin-
stalace v prodejně Planeo v Kutné Hoře a 16. 5. požár pneuma-
tiky vozidla Mercedes Atego v obci Sv. Mikuláš. V červnu jsme 
vyjeli opět do Kutné Hory na požár v  kuchyni rodinného 
domu, zde se naštěstí podařilo oheň uhasit majitelům před 
příjezdem hasičů. Zatím poslední výjezd k údajnému požáru 

bylo 4. 8. za Nové Dvory k bývalé čerpačce, kde opět probíhalo 
vypalování tentokrát pneumatik z  disků. Mimo výjezdové 
činnosti provádíme školení a výcvik dle výcvikového roku, 
probíhají kondiční jízdy a údržba vybavení i výstroje. V sou-
časné době připravujeme cisternu na STK. Na poli spolkové 
máme za sebou březnové posezení s  vinařem, tentokrát  
s Vinařstvím Plchut, kdy jsme ochutnali 16 vzorků výborných 
vín. V dubnu jsme prošli Nové Dvory a při tom sebrali připra-
vené železo, 30. 4 proběhla tradiční asistence u čarodějnic, 
škoda jen, že po desáté hodině už byla u hranice jen naše  
hlídka. Díky vám se nám podařilo opět naplnit nákladní  
auto elektroodpadem, takže i tato akce má svůj smysl. Co nás 
poslední dobou trápí je situace u hotelu Rudolf.  Abychom  
se bezpečně vrátili s cisternou zpět do zbrojnice, využíváme 
mnoho let cestu kolem hotelu. To je hlavně z  toho důvodu  
že naše 9 m dlouhé auto by muselo jinak zajíždět do dvora  
a přes hlavní silnici zacouvat, což je poměrně nebezpečné. 
S příchodem nových majitelů se s parkováním dějí věci, nad 
kterými zůstává rozum stát. Parkování náklaďáků, limuzíny 
tak, že je znemožněn, v  podstatě často zablokován průjezd  
u hotelu, se stává poslední dobou samozřejmostí. Bohužel  
to došlo tak daleko, že se nejméně dvakrát stalo, že v případě 
vyhlášení poplachu bychom se s cisternou přes zaparkovaná 
auta nedostali ven. Je nutné ze strany městyse tuto situaci  
co nejdříve řešit. 
        

Jaroslav Dušek

A je tu zase září ....V polovině června jsme se loučili se cvičeb-
ním rokem září 2016 - červen 2017 s přáním hezkých prázd-
nin a dovolených, všichni cvičenci dostali diplomy za docház-
ku do cvičení, nějaké drobnosti a mňaminky. Žactvo mělo 
poslední předprázdninové cvičení v sokolovně, kategorie  
dospělých cvičenců (ženy a zdrávko) se rozhodla pro hezké 
odpoledne posezením v hospodě U Hájků. Poděkování patří 
„Zpívané „ Zdeňkovi Vřešťálovi a Lukášovi Kratochvílovi, 

Kubovi Rybovi a Rybičkám 48 za milý příspěvek 4000 Kč  
na nákup náčiní a odměn pro žactvo jednoty, který nám přišel 
za výše jmenované na naše posezení U Hájků předat Zdeněk 
Vřešťál. Kubovi Rybovi zástupci naší jednoty za asistence  
Lukáše Kratochvíla předali tričko s logem našeho Sokola  
a Rybičkám 48 poděkování. Hezké setkání se zakončilo  
milým písemným vzkazem Kuby pro všechny naše sokolíky 
do kroniky naší kronikářky Helenky Pospíšilové. No a nyní 

CO JSTE HASIČI …

TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA TJ SOKOL NOVÉ DVORY
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nás  čeká velký úklid sokolovny za každoroční asistence Jirky 
Zavorala (zprovoznění vodárny, dofouknutí míčů a další), 
úklid dřeva na zátop, také povinné revize, abychom od 25. září 
mohli začít cvičit podle cvičebního rozvrhu: Žactvo - pondělí 
od 17:00 do 18:00 hod., předškolní děti - úterý od 17:00  
do 18:00 hod., ženy - pondělí od 19:00 do 20:00 hod., zdravot-
ní cvičení - úterý od 18:30 do 19:30 hod. A z dalších aktivit  

v neděli 24. září  sletová štafeta od 14:00 hod. v Kolíně, kde má 
sídlo naše župa Tyršova, která tuto akci ve spolupráci s ČOS  
v Praze pořádala. Sletová štafeta na vědomost všem dává,  
že se příští rok koná velká slavnost všech sokolů - Všesokolský 
slet.

Lenka Kratochvílová

Milí občané,
po delší odmlce bych vás rád pozdravil a informoval o dění  
na malém hřišti. Určitě jste si všimli, že se nám podařilo  
postavit druhou část pletiva a malý zahradní domek  
pro uskladnění technického vybavení pro provoz hřiště.  
Současné podmínky nám tak umožňují hrát volejbal, nohejbal 
a tenis. Pokud by kdokoli z vás měl zájem vyměnit na chvíli 
pohodlí u televize za sportovní zážitek, kontaktujte mě a urči-
tě se domluvíme. V průběhu léta jsem poprvé nachystal teni-
sový kurt na celou sobotu a pozval vás, abyste si v průběhu 
dne zahráli. Počasí sportování tehdy sice nepřálo, ale v těchto 
aktivitách bych do budoucna rád pravidelně pokračoval. Vcel-
ku se nám daří i údržba hřiště i díky podpoře úřadu městyse. 
Ještě v  průběhu podzimu bych rád zajistil umístění lavičky  
a odpadkového koše u dětských herních prvků, které zajistila 
paní starostka. Určitě budeme také muset dosypat hřiště  
novou antukou. To vyžaduje určité finanční prostředky.  
S jejich získáním nám tentokrát pomohla kapela Rybičky 48, 
která vystoupila na jaře v salónku restaurace u Hájků, a výtě-
žek ze vstupného byl rozdělen mezi jednotlivé spolky. Volejba-
listi získali 4000 Kč a celá částka bude použita právě na novou 

antuku. Tímto bych chtěl celé kapele poděkovat nejen  
za finanční příspěvek, ale především za kulturní přínos pro 
naši obec. Mé poděkování patří také řadě ochotných lidí, kteří 
se na údržbě hřiště celoročně nezištně podílejí. Bez této  
pomoci bychom dnes nebyli tam, kde jsme. Do budoucna  
bychom chtěli ještě vysadit okolo hřiště několik stromů,  
abychom měli na hřišti stín. Myslím, že zejména v  letních  
měsících je to potřeba. Pokud jde o technické zázemí, rádi  
bychom vybudovali u hřiště zpevněnou plochu, kterou by bylo 
možné využít pro stolní tenis nebo posezení s lavičkami. Jeho 
základy už můžete u budovy na hřišti vidět. Velkou výzvou  
do budoucna zůstává vybudování sociálního zázemí a toalet,  
které by umožnily pořádání sportovních a kulturních akcí. 
Pro tuto akci se mi zatím nepodařilo získat podporu vedení 
obce a osobně si nemyslím, že by se na tom něco do konce  
tohoto volebního období změnilo. Přesto pomalu vzniká 
skromné místo, které jste si oblíbili, a je zajímavou alternati-
vou předraženým projektům, které jsem měl tu možnost  
navštívit v poslední době.

Jan Sehnal

VOLEJBALOVÝ ODDÍL

Fotbalová školička U6 po úspěšném náboru pokračovala i přes 
prázdniny. Osobně jsem byl překvapen, v jakých počtech jsme 
se scházeli. Naše mladé svěřence to chytlo a na tréninky se 
všichni těší. Celkový počet se ustálil na deset dětí. Za to jsem 
nesmírně rád. Touto cestou bych rád poděkoval své přítelkyni 
Stáně Vacínové za spolu přípravu letních tréninků. A také  
rodičům za vloženou důvěru a za to, že děti vozí i ze vzdáleněj-

ších obcí. Po prázdninách proběhla schůze mezi trenérem  
a rodiči. Na schůzi trenér představil průběh podzimních  
tréninků a vizi do budoucna. Hned na následující trénink  
přišli všichni až na jednoho nemocného. Je vidět, že budouc-
nost nám roste. V dalším článku Vám rád naše svěřence více 
představím a přiblížím. Sportu zdar a fotbalu zvláště trenér 
školičky U6 Lukáš Redlich.

FOTBALOVÁ ŠKOLIČKA
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Práva městská a správu záležitostí obecních vykonávala měst-
ská rada s  rychtářem. V  městské radě zasedalo 12 starších  
přísežných tak zvaných „konšelů“, kteří voleni byli od vrch-
nosti vždy na jeden rok a měsíčně v purkmistrovství se střída-
li. Kdo byl prvním konšelem jmenoval se primas nebo  
primátor (primus magister civium, tj. první mistr měšťanův) 
měl v  radě přední hlas a byl první měsíc purkmistrem.  
Druhý měsíc nastoupil purkmistrovství druhý konšel, pak 
třetí, čtvrtý atd., až se všichni v úřadě tom během roku vystří-
dali. Primas ustanovován doživotně. Prvním primasem  
a purkmistrem jmenován 1. června 1701 Jiřík Mazánek,  
majitel domu uvedeného na str. 82 této pamětní knihy.  
Jiřík Mazánek roboty neměl. Purkmistr a konšelé spravovali 
záležitosti obecní. Soudní věci vykonával s  přísežnými  
konšely rychtář, jenž předsedával v  radě konšelské, když  
se o trestné věci jednalo. Prvním rychtářem Novodvorským 
byl Matěj Kolářský. Usnesení městské rady a porušení purk-
mistrovo vyhlašoval a nad vězni dozor měl „biřic“, který  
„lid neposlušný“ do šatlavy zavíral. Šatlava stávala do r. 1728 
na dvoře, nyní č. 4, kde do roku 1723 byla škola. Ale když  
škola do vedlejšího domku (v místě nynějšího čísla 4 stávaly  

2 domky) přeložena byla, koupil domek ten (tj. levou část  
nyn.č. 4) František Hartl, kunstu malířského člověk svobodný. 
I žádal obec, aby mu tu šatlavu v jeho dvoře stojící, prodala. 
Obec prodala mu ji za 10 zl. Zápis zní: My primátor, purkmis-
tr a konšelé městečka Nových Dvorů s  vůlí a vědomím  
J. M. hraběcí známosť činíme tímto, že jest nás požádal pocti-
vý muž Fr. Hartl, kunstu malířského spolusoused náš milý, 
abychom jemu ve dvoře jeho stojící šatlavu odprodali. I nemo-
houce jeho žádost oslyšeti, poněvadž v  jeho gruňte stojí,  
tu jistou šatlavu v desíti zl. rýn. jemu to vše ale s povolením 
mil. vrchnosti, kanceláře i konšelův postupujeme, však s tou  
výmínkou, že sobě zámky a mříže vymíňujeme, dále ještě  
přes tuto zimu, pokud sobě jinší nevystavíme, pro lid  
neposlušný, aby se potrestati mohl, zanecháváme. Pro lepší 
důvěření toho, dali jsme k  tomuto listu naši městskou pečeť 
větší přitisknouti. Jenž se stalo při ouřadě purkmistrov- 
ském v  městysi Nových Dvořích 22. srpna 1728. Purkmistr  
a konšelé.     

Jiří Rajdl
kronikář

ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE
VÝŇATEK Z ROKU 1728

Tak tu máme opět další parlamentní volby, a to nás v příštím 
roce čekají ještě prezidentské a, nám občanům bližší, volby  
komunální. Scénář je stále stejný. Poté, co se volby vyhlásí,  
vypukne boj o voliče, tedy správně volební kampaň. Převážně 
z médií začne na nás občany útok a přesvědčování o tom, kte-
rá ze stran či hnutí to s námi myslí nejlépe a naopak. Známé  
i neznámé obličeje na plakátech s nic neříkajícími hesly na nás 
zírají s křečovitými úsměvy. Na náměstích začneme potkávat 
zástupce různých politických stran, kteří si najednou udělali 
čas na občana, aby ho přesvědčili o svých nejlepších úmyslech 
a vizích, a k  tomu přesvědčování přidají balónky, propisky,  
guláše, párky v rohlíku a různé další přesvědčovací prostřed-
ky. Volební programy nám lezou z  poštovních schránek  
a pletou se mezi reklamními letáky a zbytkem toho, co chodí 
obyčejnou poštou. O tom, jestli to vše má smysl, nebo zdali  
by nebylo lepší věnovat peníze, které se za to vše utratí  
na daleko potřebnější věci, již bylo napsáno a řečeno mnoho. 
Je toto tou hybnou pákou, která nás má donutit se rozhodnout 
koho jít volit a jestli vůbec k volbám jít? Je smutné, že tuto tak-
tiku politické strany tolik let využívají a zdá se, že u některých 
voličů to zřejmě smysl má. Ohledně voleb samotných,  
my občané skoro vždy zvolíme opak té strany, která dosud 
vládla s očekáváním, že se náš život zlepší.  Za uplynulé roky 
jsme byli svědky různých skandálů, které vedly k pádu vlády  
a předčasným volbám. Je k  zamyšlení, že ačkoliv se různé  
politické skandály dotkly skoro všech velkých stran a uskupe-
ní, najde se vždy dostatečný počet voličů, kteří je volí dál. Malé 

strany a strany nově vzniklé nemají vůbec žádnou šanci  
se prosadit, nemají prostor v médiích, nemohou se zviditelnit 
na rozdíl od velkých stran, které mají úplně jiné možnosti.  
Jejich vrcholní představitelé a lídři se takřka denně vyjadřují 
k  různým politickým událostem, svou volební kampaň tak 
praktikují po celé volební období. To jakým způsobem to činí, 
provokuje nás občany k různým diskuzím a postojům. A tím 
se dostáváme k  názvu tohoto článku. Má vůbec smysl jít  
k volbám? Čím dál častěji slyšíme: ,,Nemá to cenu, není z čeho 
si vybrat, a ať se zvolí jakákoliv strana, dopadne to stejně,  
ať je tam ten či onen, neboť jejich důvodem je jen to, aby  
si nahrabali“. Nebo další důvod: ,,K volbám nepůjdu, protože 
sympatizuji s  touto malou stranou, a jelikož její šance  
na zvolení jsou velmi malé a do parlamentu se nedostane, tak  
to nemá cenu“. S  tím souvisí ještě další názor, pro změnu  
od voliče, který k  volbám půjde: ,,Protože ta moje strana  
se do parlamentu nedostane, budu raději volit menší zlo a zvo-
lím někoho, kdo tu jistotu má“. No a nakonec jsou tu voliči, 
kteří volí své zabydlené strany s  jistotou zvolení. Ale zpět 
k otázce. Má cenu volit? Má a velkou. Náš život se totiž řídí 
zákony, od rána kdy se vzbudíme, po celý den, kdy něco dělá-
me, i přes noc, kdy spíme. Ačkoliv každý z nás vede úplně jiný 
život, jedno máme společné a to jsou právě zákony, kterými 
jsme nuceni se řídit. A volby jsou od toho, kdo bude tyto záko-
ny tvořit a schvalovat. Když volit půjdeme, jsme součástí toho, 
co se v  budoucnu bude dít, i když třeba ne všechno podle  
našich představ. Vždy záleží na tom, kdo zvítězí. Když volit 

VOLIT ČI NEVOLIT



3/2017

11

Tradiční cyklus koncertů Zpívaná pokračuje i v začínající 
umělecké sezóně 2017/2018. Již v pátek 15. září proběhlo  
„Vinobraní“ neboli jubilejní 25. pokračování cyklu, během 
kterého zahráli písničkáři z blízkého okolí a představila  
se i nová skupina Ing. Vřelapáč (je to složenina jmen  
Ingr - Vřešťál - Lapáček). Ochutnali jsme víno z vinařství  
Vican z Mušlova u Mikulova. V pátek 27. října k nám zavítá 
Jaroslav Wykrent s doprovodnou kapelou. Autor největších 
hitů Marie Rottrové (Lásko, Jizva na dlani, Skořápky ořechů, 
To nic, Řeka lásky), ale také interpret dalších autorských písní 
(Pentle růžová, Agnes, Slunečnice). Máte se na co těšit! Opět  
v pátek 24. listopadu se k nám vrátí Krausberry! Minule bylo 
beznadějně vyprodáno, tak si pohlídejte předprodej, vstupen-
ky začínáme prodávat právě před koncertem Jaroslava  

Wykrenta! 2. svátek vánoční, tedy na Štěpána 26. 12. patří již 
tradičně pořadatelům Zpívané. Zdeněk Vřešťál a Lukáš  
Kratochvíl zkontrolují vaše nové svetry a další části oblečení, 
které najdete pod stromečkem. A bude legrace, sranda a vese-
lo. Připravujeme už i jarní část Zpívané. A bude to nářez - 
mimo jiné naší nabídce neodolali Pavel Žalman Lohonka  
a Jaroslav Samson Lenk, což jsou opravdu hvězdy první třídy! 
Tak nám zachovejte přízeň a příště sebou vezměte i kamarády! 
Protože   především díky vám a také díky našemu novému 
sousedovi Kubovi Rybovi a jeho kapele Rybičky 48 jsme moh-
li vydělat na nové klávesy pro školní sbor, věnovat volejbalis-
tům 4000 Kč a Sokolům stejnou částku. Děkujeme!

Zdeněk Vřešťál

ZPÍVANÁ 

nepůjdeme, musíme se  smířit s  tím, co za nás ti, kteří volit  
půjdou, vyberou. A z  toho vznikne vláda, která nám další  
čtyři roky bude řídit naše životy, v práci i v soukromí. Záleží 

tedy na každém z nás, jak se rozhodne a využije té možnosti, 
že vůbec volit může.  
     Romana Roubíčková

1. Za sezónní provoz se považuje provoz spalinové cesty po dobu 
nepřesahující v součtu 6 měsíců v kalendářním roce.
2. U jednovrstvého (nevyvložkovaného) zděného komínu pro spo-
třebiče na plynná paliva se lhůty kontrol a čištění řídí lhůtami  
kontrol a čištění spalinové cesty určené pro odvod spalin od spotře-
biče na pevná paliva.
3. Při čištění a kontrolách jednou, dvakrát nebo třikrát ročně se tyto 
činnosti provádí v přiměřených časových odstupech, přičemž mezi 
jednotlivými čištěními a kontrolami prováděnými dvakrát nebo  
třikrát ročně nesmí uplynout doba kratší 3 měsíců.
4. Pojistný (rezervní) komín používaný pro odvod spalin od spotře-
biče na pevná paliva v případech, kdy nelze zajistit topení jiným  
způsobem, se čistí a kontroluje ve stejných lhůtách jako spalinová 
cesta určená pro odvod spalin od spotřebiče na pevná paliva.
5. Spalinová cesta pro odvod spalin od spotřebiče na pevná paliva 
sloužícího k přípravě pokrmů jako poskytované stravovací služby  
se čistí a kontroluje nejméně jedenkrát za dva měsíce.

6. Ve stavbě pro rodinnou rekreaci se čištění provádí nejméně jeden-
krát ročně a kontrola nejméně jedenkrát za dva roky.
7. Spalinovou cestu, na kterou byla při zahájení provozu provedena 
revize, na kterou je připojen původní spotřebič paliv a která nebyla  
v provozu od předchozí kontroly a čištění déle, než je doba vyplýva-
jící ze lhůt čištění spalinové cesty uvedených v této příloze, není  
nutné do jejího opětovného uvedení do provozu kontrolovat a čistit; 
čištění a kontrola spalinové cesty se provedou před opětovným  
uvedením spotřebiče paliv do provozu.
8. U nepoužívaného komína, od kterého je odpojen spotřebič paliv  
a komínový průduch, byl v sopouchu uzavřen a v ústí uzavřen  
a zabezpečen proti vnikání dešťových srážek, při zachování funkce 
větrání, se kontrola a čištění neprovádí.
9. Spalinová cesta pro odvod spalin od kondenzačního spotřebiče  
na plynná paliva se čistí a kontroluje nejméně jedenkrát za dva roky

Zdroj:  HZS Středočeského kraje

LHŮTY ČIŠTĚNÍ A KONTROL SPALINOVÉ CESTY

Výkon 
připojeného 

spotřebiče paliv
Činnost

Druh paliva připojeného spotřebiče paliv
Pevné Kapalné

PlynnéCeloroční
provoz

Sezónní
provoz

Celoroční
provoz

Sezónní
provoz

do 50 kW 
včetně

Čištění
spalinové

cesty
3 × za rok 2 × za rok 2 × za rok 1 × za rok 1 × za rok

Kontrola
spalinové

cesty
1 × za rok 1 × za rok 1 × za rok

nad 50 kW

Čištění
a kontrola
spalinové

cesty

2 × za rok 1 × za rok 1 × za rok
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… a protože nás čeká jedno z nejkrás-
nějších období v roce, čas vánočních 
svátků a vítání nového roku, přejeme 
Vám klidný adventní čas a dětem  
bohatého Ježíška. 

 Redakční rada

Milé čtenářky, milí čtenáři našich novin, podzim zaklepal  
na dveře a my jsme pro Vás připravili letošní třetí vydání  
Novodvorských novin, které jsme obohatili opět o novou  
rubriku nazvanou „Zapsáno v obecní kronice“. V této rubrice 
budeme pravidelně zveřejňovat zajímavosti zapsané v  obec-
ních kronikách Nových Dvorů. I nadále se snažíme Vás  

informovat o nejaktuálnějších a nejzajímavějších zprávách 
z  našeho městyse, zveřejňujeme i jiné zajímavosti a také  
návody, jak postupovat v životních situacích.  
Poděkování patří všem autorům, kteří poslali články, čtená-
řům, kteří rádi čtou naše noviny, všem těm občanům, kteří 
nám pochválili minulé vydání novin a celé redakční radě,  
která se podílela na přípravě tohoto vydání. 

Nezapomeňte si nastavit zim-
ní čas, který začíná v neděli  
29. října 2017, 3:00 -> 2:00. 

Šéfredaktorka

Advent je přípravou na vánoční svátky a je začátkem křesťan-
ského roku. Název advent pochází z latinského slova adventus, 
které znamená příchod. Datum první adventní neděle je po-
hyblivé. Je to proto, že poslední adventní neděle připadá vždy 
na neděli před 25. prosincem. Symbolem adventu je adventní 
věnec se svícemi, který slouží k symbolickému odpočítávání 
čtyř adventních týdnů. Věnec představuje symboliku Kristova 
kříže nebo také Boží věčnost a jednotu a má jasně daná  
pravidla, jak by měl vypadat. Větvičky jehličnanů či cesmíny,  
ze kterých je vyroben, představují život. Barvou adventu je 
fialová! Vyjadřuje důstojnost a pokání. Svíčky a stuhy na věnci  
by tak měly být fialové s výjimkou té třetí v pořadí – ta je totiž 
zasvěcená přátelství a je růžová. Svíčky se zapalují proti směru  
hodinových ručiček. Časté jsou i věnce s pátou, bílou svíčkou 
uprostřed. Ta se zapaluje na Štědrý den a symbolizuje Krista. 
Symbolika svíček na adventním věnci:
1. svíčka – Zapaluje se první adventní – železnou – neděli. 
Svíčka se jmenuje Naděje.
2. svíčka – Zapaluje se druhou adventní – bronzovou – neděli. 
Svíčka se jmenuje Mír.
3. svíčka – Zapaluje se třetí adventní – stříbrnou – neděli. 
Svíčka se jmenuje Přátelství a měla by být růžová.
4. svíčka – Zapaluje se čtvrtou adventní – zlatou – neděli. 
Svíčka se jmenuje Láska.
5. svíčka – Zapaluje se na Štědrý den po západu slunce. Je bílá 
a zasvěcená Kristu.
České adventní zvyky jsou spjaté se svátky významných světců. 
4. 12. - svátek sv. Barbory – Barboru sťal kvůli její víře v Boha 
vlastní otec. U nás je s ní spojován zvyk trhání třešňové  

větvičky. Tomu, komu vykvete na Štědrý den, se další rok splní 
všechna přání. Dříve to dělaly hlavně neprovdané dívky, které 
chtěly vědět, zda je konečně čeká svatba.
5. 12. - svátek sv. Mikuláše – ve 4. století byl dobrým a štěd-
rým biskupem. Proto je dnes spojen s  dáváním drobných  
dárků (sladkostí) dětem. 
13. 12. - svátek sv. Lucie – dívka, která žila ve 4. století, rozda-
la svůj majetek a rozhodla se žít jako křesťanka. Dle pověsti  
si vyloupla oči a poslala je svému pohanskému nápadníkovi. 
Do druhého dne jí narostly oči zpátky. Zemřela mučednickou 
smrtí. U nás je s ní spojována pranostika: Sv. Lucie noci upije, 
ale dne nepřidá. 
V adventním čase se z kostelů ozývají staré české písně,  
tzv. roráty, které jsou sestavené podle biblických textů. Původ 
rorátů sahá až do doby vlády Karla IV. Jejich název byl  
odvozen podle nejznámnější z nich „Rorate coeli desuper…“,  
v českém překladu „Rosu dejte, nebesa,…“ Obsah rorát  
má jednotný charakter, ubezpečují o boží blízkosti a o blízkém 
vykoupení a spáse. České adventní zpěvy nemají v evropské 
kultuře obdobu. Adventní doba má především duchovní  
charakter. Je dobou zklidnění, rozjímání a těšení se, její tempo 
by mělo odpovídat dlouhým prosincovým nocím, aby tak  
navázalo na tradici životního stylu našich předků. Zdroj: 
cs.wikipedia.org
A co nám všem přát? Abychom si v  době adventu dopřáli 
klid a mysleli na to, že máme mít rádi své blízké a že s tou 
láskou bychom neměli přestat s  rozbalováním dárků. Rok 
má přece 365 dní!        
                                          Eva Dítětová

OBDOBÍ ADVENTU


